



01

01

全體合唱校歌

All attendants sang the university song together.

實踐初衷・六五同心：校慶感恩餐會

學生事務處

海內外校友齊聚歡慶

實踐大學於 2023 年 3 月 24 日晚間在臺北圓山大飯店舉辦「65 週年校慶感恩餐會」，來自大華府、南加州、北加州、芝加哥、美東、溫哥華、日本、華東及國內(北區、臺中、高雄、臺南、彰化)各校友分會熱烈組團返校同賀，海內外貴賓、校友及教職員工近 600 人出席，大家齊聚一堂，歡祝實踐生日快樂。

謝瑞華董事長全策劃

今年的餐會活動不同以往模式，經丁斌首校長與校友文教基金會謝瑞華董事長多次討論後，決定由校友文教基金會主辦，從「校友感恩母校」的角度出發，場地布置以「黃色」為主色調，代表陽光普照，欣

欣向榮，也象徵著實踐的前景茁壯。謝瑞華董事長在致詞中提到：「在少子化與疫情後對大環境的衝擊，辦學相對艱難，但實踐大學在謝孟雄董事長及丁斌首校長的帶領下，師長同仁們仍堅守崗位，細心栽培莘莘學子，各項表現屢創佳績，獲得社會肯定，也讓校友們與有榮焉。在擔任校友總會職務的使命中，思考著責任與意義。校友是學校培育出來，在社會、工作、專業發光發熱。校友是一股非常強大的力量，希望大家能凝聚、連結、支持著實踐創辦人的精神與理念，培育健全人格的實踐人，貢獻社會。」

謝瑞華董事長精心策劃此次感恩餐會，籌組多場校友表演活動，包含鼓慶實踐 65、實踐繽紛服裝秀(分別為時尚、帥、風華三種風貌)等，當晚演出大為吸睛，喝采連連，掀起活動高潮。



今年欣逢謝孟雄董事長 90 歲大壽，謝瑞華董事長特別規劃慶生活動，並由呷百二自然洋菓子有限公司董事長黃玉琪校友獻上祝壽大餅，場面隆重，溫馨感人。

傑出校友介紹與表揚

本校創校 65 年，秉承創辦人謝東閔先生「力行實踐，修齊治平」的辦學理念，培育海內外無數菁英校友，在各行各業散發光芒，第三屆(2023 年)傑出校友由遴選委員會選出 16 名，於感恩餐會及 3 月 25 日校慶大會公開介紹與表揚，以肯定其優異成就及特殊貢獻。

繽紛服裝秀精采震撼

餐會尾聲，由老、中、青校友串連演出 3 場服裝秀，在專業秀導指導及多次彩排下，完美走出專業與自信，整場氣氛熱絡歡樂，充分展現不輸年輕人的

熱情與活力，最後由謝孟雄董事長壓軸帥氣出場，前所未有的精采演繹，營造無比難忘的視聽震撼。

因為有您實踐會更好

今年的活動在校友文教基金會謝瑞華董事長引領下，凝聚校友對母校的向心力，發起募款活動回饋學校、襄助校務發展，同時也嘉惠學子，此種無私奉獻的精神，令人十分感動。實踐大學全體教職員生感謝校友文教基金會及校友長久以來對學校的付出、支持與貢獻，因為有您，實踐會更好。■



02

02

謝孟雄董事長、丁斌首校長、謝瑞華董事長及海內外校友齊聚臺北圓山大飯店。

Chairman of the Board Shieh Mung-Shiung (謝孟雄), President Ting Pin-Shou (丁斌首), ACEF Chair Phyllis Hsieh (謝瑞華) and alumni around the world got together at The Grand Hotel Taipei.

Back to Where We Started from — Shih Chien University's 65th Anniversary Celebration Banquet

Office of Student Affairs

Alumni from home and abroad celebrate the anniversary together

On March 24, 2023, Shih Chien University held the university's 65th anniversary dinner at The Grand Hotel Taipei. Alumni from around the world, including Washington D.C., Southern California, Northern California, Chicago, the East Coast, Vancouver, Japan, eastern China, Taiwan (northern region, Taichung, Kaohsiung, Tainan, and Changhua), attended the event. On the day, nearly 600 guests from Taiwan and abroad, alumni and faculty members got together to

celebrate the 65th anniversary of Shih Chien University.

A celebration orchestrated by Alumni Foundation Chair Phyllis Hsieh

This year's banquet was unlike the previous ones. Following several discussions, President Ting Pin-Shou (丁斌首) and Phyllis Hsieh (謝瑞華), Chair of the Alumni Cultural and Educational Foundation (ACEF), decided this year's event would be held by the foundation. Based on the concept that Shih Chien's alumni are grateful for what they



03 04
05 06



- 03 謝孟雄董事長壓軸出場致意
Chairman Shieh Mung-Shiung thanked the alumni at the end of the banquet.
- 04 呷百二自然洋菓子有限公司董事長黃玉琪校友獻上祝壽大餅
Huang Yu-Chi (黃玉琪), Chair of Japazi Natural Food Co., Ltd., presented the cake.
- 05 校友曾國豪、彭愛萍擔任活動主持人。
Alumni Rickey Tseng (曾國豪) and Sara Peng (彭愛萍) were the emcees for the event.

- 06 日本姊妹校橫濱高中國際長佐藤政一(右二)、大阪經濟大學董事會常務理事崎田洋一(右四)及大阪女學院高中校長丹羽朗(右五)出席祝賀。
Some of the guests from Shih Chien University's Japanese sister schools: Chief of International Affairs of Yokohama Gakuen High School Mr. Masakazu Matt Sato (佐藤政一, second from right), Managing Director of the Board of Trustees of Osaka University of Economics Mr. Sakita Yoichi (崎田洋一, fourth from right) and Principal of Osaka Jogakuin Senior High School Mr. Akira Niwa (丹羽朗, fifth from right).

learned during the days at the university, the venue of the banquet was decorated with yellow as the main color, symbolizing the sun and prosperity as well as a promising future for the univeristy. During her remarks, Phyllis Hsieh pointed out that, “the declining birth rate and the impact of the COVID-19 pandemic have made the operation of higher education even more difficult. Thanks to the leadership of Chairman of the Board Shieh Mung-Shiung (謝孟雄) and President Ting Pin-Shou, the staff continued to provide the best environment for students and saw them deliver great performance in various areas that were recognized by society. As the alumni of Shih Chien University, we are extremely proud. As

the head of the alumni foundation, I think a lot about the responsibility and meaning of my mission. Thanks to the nurturing of the university, we have been able to give our best performance in society, at work and in each of our professions. Alumni represent a powerful group. I hope we can all work together, connect and support the spirit and philosophy of the founder of the university to help students develop positive personalities and contribute to society.”

Phyllis Hsieh had worked tirelessly to organize this year's banquet and arrange a number of alumni performances, including a drumming performance, three fashion shows (displaying fashion, smartness and



07

07 實踐繽紛主題服裝秀—旗袍
Themed fashion show—qipao

magnificence) and more. The performances were no doubt the great highlight of the event and were well-received by the audience.

Phyllis Hsieh also organized a special celebration for the 90th birthday of Shieh Mung-Shiung, Shih Chien University Chairman of the Board. The birthday cake was presented by the Chair of Japazi Natural Food Co., Ltd. Huang Yu-Chi (黃玉琪), an alumna of the university.

Outstanding alumni commendation

Established 65 years ago, Shih Chien University was founded by Mr. Shieh Tung-Min (謝東閔), whose education philosophy is to put things into practice while one works hard to cultivate one's personality, manage one's family before one governs a country and rules the world. Over the years, Shih Chien University has had numerous outstanding alumni in a wide range of

industries. In 2023, for the third time, a committee selected a total of 16 outstanding alumni. They were introduced and awarded for their achievements and contributions at the banquet and the university's anniversary ceremony on March 25.

Unique fashion shows

At the end of the banquet, three different generations of alumni worked together to present three fashion shows. Through the guidance of professional fashion show directors and several rehearsals, the alumni demonstrated professionalism and confidence on the catwalk. These "models" showed youthful enthusiasm and energy, creating unforgettable audiovisual performances with their striking interpretation of the outfits. Chairman Shieh Mung-Shiung joined the performers in the last show to thank all attendants.



08 謝瑞華董事長率領校友演出「鼓慶實踐 65」
Phyllis Hsieh led other alumni in delivering a drumming performance.

We are better because of you

Thanks to the leadership of Phyllis Hsieh, Chair of the Alumni Cultural and Educational Foundation, this year's event had united many alumni and raised significant amount of funds for the university, a boost to the operation of the institution and a benefit for students. It was indeed a moving moment of what the alumni

had selflessly contributed to the university. Everyone at Shih Chien University would like to express our gratitude for the contribution and support of the Alumni Cultural and Educational Foundation over the years. Shih Chien University will continue to become better because of your support. ■

09 實踐大學校友會合唱團演唱〈感恩的心〉
Performance by the alumni chorus

10 謝孟雄董事長 90 歲大壽慶生
Birthday celebration for Shieh Mung-Shiung,
Chairman of the Board.

